
          
Protokół  Nr XLIX/14

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 16 września 2014r.

Posiedzeniu  XLIX  Sesji  przewodniczył  Pan  Jan  Mach  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLIX/545-549/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  13  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Joannę Tchórz

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Maria Fuchs
- p.Teresa Potysz

Przewodniczącym Komisji została Radna Maria Fuchs.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 13 gł. „za” - jednogłośnie.

Na posiedzenie przybył Radny Czesław Starosta – 14 radnych obecnych na posiedzeniu

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczącego poinformował o konieczności uzupełnienia porządku obrad o dodatkowy projekt 
uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia w sprawie współdziałania przy zachowaniu trwałości 
projektu  „SilesiaNet  –  budowa  społeczeństwa  informacyjnego  w  subregionie  centralnym 
województwa  śląskiego:  Powiat  Mikołowski  oraz  Gminy  Powiatu  Mikołowskiego  (Mikołów, 
Łaziska  Górne,  Orzesze,  Ornontowice,  Wyry)”  i  rozwoju  e-usług  na  terenie  Powiatu 
Mikołowskiego, który został już pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Wniosek o uzupełnienie porządku obrad w wyniku głosowania został przyjęty przy 14 gł. „za” – 
jednogłośnie.
Przewodniczący poinformował, że powyższa uchwała będzie analizowana jako ostatnia w punkcie 
5.Podjęcie uchwał.

1



3.Przegłosowanie zgłoszonych i  nieuwzględnionych poprawek do protokołu z  XLVIII  Sesji 
Rady Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.
 

4.Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych

Sprawozdanie z jednej części przedstawił p.Marek Bem – Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta.
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
− Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia budowy sali gimnastycznej w Zgoniu zawierała 

podstawowe  wyposażenie  sali  pozwalające  na  jej  funkcjonowanie.  Dodano,  że  środki 
deklarowane przez Stowarzyszenie mają zostać przekazane na dofinansowanie budowy boiska, 
które w części będzie realizowane ze środków funduszu sołeckiego,

− rozpoczęcie handlowania na nowym targowisku przewidziane jest na dzień 1.10.br., co jednak 
musi być poprzedzone kontrolą Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego,

− koszt naprawy barierek na terenie targowiska będzie pokryty z ubezpieczenia firmy, która je 
uszkodziła,

− opłata targowa dla handlujących będzie w takiej samej wysokości jak do tej pory, ze względu na 
wprowadzenie  dodatkowej  owatowanej  stawki  za  korzystanie  z  infrastruktury  oraz  większą 
powierzchnię handlową, która będzie udostępniana danemu handlującemu. Poinformowano, że 
opłaty  targowe  pokryją  koszty  związane  z  utrzymaniem  i  sprzątaniem przestrzeni  targowej 
natomiast  głównym  obciążeniem  finansowym  dla  budżetu  gminy  będą  koszty  związane  z 
funkcjonowaniem szalet miejskich.

Zwrócono  uwagę,  że  na  przyszłość  trzeba  będzie  rozważyć  sprawę  zakupu  zamiatarki  do 
porządkowania tego terenu targowego.

Sprawozdanie z drugiej części przedstawił p.Wiesław Klar – Kierownik Zakładu Gospodarki Ko-
munalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

5.Podjęcie uchwał w sprawie:

− zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2014 rok
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  łącznie  z  autopoprawką  została  pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Iwona  Burszka  omówiła  wprowadzane  zmiany  w  budżecie  na  rok  2014.  Informacja 
zamieszczona została w załączniku Nr 3 do protokołu.

W  związku  z  pytaniem  wyjaśniono,  że  remont  instalacji  centralnego  ogrzewania  w  sali 
widowiskowej w Jaśkowicach dotyczy konieczności dogrzania części szatniowej tej sali. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2014 rok w wyniku głosowania została 
podjęta przy 10 gł. „za” i 4 gł. „wstrzymujących się”.
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− zmiany  Uchwały  Rady  Miejskiej  Orzesze  Nr  XL/437/13  z  dnia  12  grudnia  2013r. 
Dotyczącej  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  samorządowego  zakładu 
budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2014 rok zmienionej 
Uchwałą Rady Miejskiej Orzesze Nr XLVI/516/14 z dnia 26 czerwca 2014r.

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej  Orzesze Nr XL/437/13 z dnia 12 grudnia 
2013r.  Dotyczącej  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  samorządowego  zakładu 
budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2014 rok zmienionej Uchwałą 
Rady Miejskiej Orzesze Nr XLVI/516/14 z dnia 26 czerwca 2014r. w wyniku głosowania została 
podjęta przy 12 gł. „za” i 2 gł. „wstrzymujących się”.

− opłat  za  świadczenia  w  przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych  przy  szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Orzesze 

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:
- Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu,
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani Maria Bańczyk wyjaśniła, że proponuje się podtrzymać dotychczasową odpłatność w kwocie 
1zł za pobyt dziecka w przedszkolu powyżej 5 godz. za każdą rozpoczętą godzinę, bez stosowania 
jakichkolwiek dodatkowych ulg czy zwolnień. 

Uchwała  w  sprawie opłat  za  świadczenia  w  przedszkolach  i  oddziałach  przedszkolnych  przy 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Orzesze w wyniku głosowania została podjęta 
przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi Prokuratora 
Prokuratury  Okręgowej  w  Katowicach  na  Uchwałę  Nr  XLI/447/14  Rady  Miejskiej 
Orzesze  z dnia  23  stycznia  2014r.  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  od 
nieruchomości, rolnego i leśnego w formie inkasa, powołania inkasentów oraz ustalenia 
wynagrodzenia dla inkasentów wraz z odpowiedzią na skargę

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

W związku z pytaniem Radca Prawny wyjaśnił, że każdy może wystąpić z pytaniem o to, kto złożył  
skargę,  jednak  Prokurator  może  odmówić  udzielenia  w  tym  temacie  informacji,  gdyż  nie  ma 
takiego obowiązku. 

Zwrócono  uwagę,  że  skierowanie  do  Prokuratora  pytania  o  to,  kto  złożył  skargę  byłoby 
ośmieszeniem Urzędu i Rady Miejskiej.

Uchwała z w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi 
Prokuratora  Prokuratury Okręgowej  w Katowicach na Uchwałę  Nr XLI/447/14 Rady Miejskiej 
Orzesze  z dnia  23  stycznia  2014r.  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  od  nieruchomości, 
rolnego  i leśnego  w  formie  inkasa,  powołania  inkasentów  oraz  ustalenia  wynagrodzenia  dla 
inkasentów wraz z odpowiedzią na skargę w wyniku głosowania została podjęta przy 13 gł. „za”
i 1 gł. „wstrzymującym się”.
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− zawarcia  Porozumienia  w  sprawie  współdziałania  przy  zachowaniu  trwałości  projektu 
„SilesiaNet  –  budowa  społeczeństwa  informacyjnego  w  subregionie  centralnym 
województwa  śląskiego:  Powiat  Mikołowski  oraz  Gminy  Powiatu  Mikołowskiego 
(Mikołów, Łaziska Górne,  Orzesze,  Ornontowice,  Wyry)” i  rozwoju e-usług na terenie 
Powiatu Mikołowskiego

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Burmistrz  poinformował,  że  zawarcie  porozumienia  pozwoli  na  ustalenie  zasad  współdziałania 
pomiędzy partnerami  projektu SilesiaNet,  gdyż  powstał  wspólny majątek,  którym trzeba będzie 
zarządzać. Dodał, że w skład zespołu będą wchodzić przedstawiciele urzędów i na dzień dzisiejszy 
projekt nie generuje żadnych innych kosztów oprócz kosztów związanych z zasilaniem.

Uchwała w sprawie  zawarcia Porozumienia w sprawie współdziałania przy zachowaniu trwałości 
projektu  „SilesiaNet  –  budowa  społeczeństwa  informacyjnego  w  subregionie  centralnym 
województwa  śląskiego:  Powiat  Mikołowski  oraz  Gminy  Powiatu  Mikołowskiego  (Mikołów, 
Łaziska  Górne,  Orzesze,  Ornontowice,  Wyry)”  i  rozwoju  e-usług  na  terenie  Powiatu 
Mikołowskiego w wyniku głosowania została  podjęta  przy 10 gł.  „za”,  2 gł.  „przeciw” i  2 gł. 
„wstrzymujących się”.

6.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym bo Biura Rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

7.Zapytania i wolne wnioski
W związku z pytaniami wyjaśniono, że: 

- po przetargu koszt wykonania chodnika przy ul.Jaśkowickiej na odcinku 400m od ul.Ziętka do 
ul.Pawlicy  wyniesie  119.800zł,  chodnika  przy  ul.Długosza  75.132zł,  chodnika  przy 
ul.Bukowina 80.065zł. Poinformowano, że do zadań realizowanych na terenie Orzesza Powiat 
dołożył kwotę ok. 100tys.zł,

- zgodnie z informacją uzyskaną od Radcy Prawnego radni będący sołtysami mogli głosować nad 
uchwałą dotyczącą skierowania skargi Prokuratora do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego,

- remont ul.Ziętka zostanie wykonany w zakresie zakładanym w planie remontów dróg. Dodano, 
że założenia nie zakładały wykonania tej drogi w całości.

 

Radny Adam Kurpas zwrócił uwagę na sprawę wody, która płynie poboczem ul.Partyzantów, od 
strony  lasu  i  razem  ze  żwirem  wpływa  na  posesję  prywatną.  Zwrócił  uwagę  na  zasadność 
przebudowy szykan na ul.Partyzantów, które w przypadku oblodzenia czy ośnieżenia mogą być 
niewidoczne dla kierujących samochodami. Dodał, że powinny być one zwiększone, gdyż na dzień 
dzisiejszy nie spełniają one do końca swojej roli, ze względu na możliwość zmieszczenia się w nich 
bez konieczności zmniejszania prędkości.
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Przewodniczący  przypomniał  o  konieczności  złożenia  dnia  22  września  2014r.  oświadczeń 
majątkowych według stanu na dzień 21 września br.

Przewodniczący poinformował, że w związku z brakiem w dniu dzisiejszym pełnego składu Rady 
zdjęcie na zakończenie kadencji będzie wykonane w dniu sesji październikowej.

Burmistrz przekazał zaproszenie na dzień 26 września 2014r. na uroczystość oraz Apel Poległych 
na Pasternioku w związku z 75 rocznicą utworzenia Polskiego Państwa Podziemnego.

8.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XLIX Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.16,10.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Blaski Mirosław
2. Fuchs Maria
3. Jabłoński Stanisław
4. Kopel Helena
5. Kurpas Adam
6. Mach Jan
7. Matuszczyk Grażyna
8. Ochojski Antoni
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Starosta Czesław
12. Szala Eugeniusz 
13. Tchórz Joanna 
14. Więcek Irena

Radni nieobecni na posiedzeniu:

- Helbig Beata

W Sesji wzięli również udział:

− p.Andrzej Szafraniec - Burmistrz Miasta
− p.Andrzej Bujok - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
− p.Maria Bańczyk - Pracownik MZO
− Radca Prawny
− redaktorzy

Orzesze, dnia 24.09.2014r.
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